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Protokół XXXIII/22 
XXXIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 23 września 2022 r. 
 

Obrady XXXIII Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1000 i trwały do godz. 1135. 
 

Miejsce obrad Sala widowiskowo – koncertowa w Raczkach ul. Plac Kościuszki 37, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3. Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olszewski Jan 
9. Ostapowicz Ewa 
10. Ostrowski Stanisław 
11. Renowicki Henryk 
12. Słowikowski Piotr 
13. Staniszewski Leszek 
14. Sutuła Antoni 
15. Artur Tylman 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Radca prawny – Pan Jerzy Lewczuk 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Szef Wojskowego Centrum Rekrutacji – płk Jarosław Kowalewski 
Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej – Pan Mariusz Putra 
Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej – Pan Andrzej Wasilewski 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXXIII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 
Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy Panią 
Agnieszkę Grzędzińską, Radcę prawnego Pana Jerzego Lewczuka, Kierownika Referatu Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, Przedstawiciela Wojskowego Centrum Rekrutacji 
płk Jarosława Kowalewskiego, Delegata Podlaskiej Izby Rolniczej Pana Mariusza Putrę, Delegata 
Podlaskiej Izby Rolniczej Pana Andrzeja Wasilewskiego, Państwa Radnych, Państwa Sołtysów, 
pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych na Sesji. 
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Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 
uczestniczy 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski oddał głos płk Jarosławowi Kowalewskiemu 
 

płk Jarosław Kowalewski - przedstawił stan prawny dotyczący służby wojskowej, tj. od 23.04.2022 r. 
obowiązuje ustawa o obronie ojczyzny, która wprowadziła nową formę służby wojskowej, m.in. od 2017 
r. funkcjonuje Wojsko Obrony Terytorialnej w ramach, której można odbyć „Terytorialną służbę 
wojskową”, która nie koliduje z wykonywaną pracą zawodową, czy nauką i mogą ją pełnić mężczyźni 
oraz kobiety. Poinformował, że powstał nowy rodzaj czynnej służby, tzw. Dobrowolnej Zasadniczej 
Służby Wojskowej. Przedstawił szczegółową ofertę poszczególnych szkoleń i zachęcał mieszkańców  
z terenu Gminy Raczki do zapoznania się z ofertą szkoleń z zakresu służby wojskowej i udziału w nich, 
która jest dostępna na stronie internetowej www.wcrsuwalki.wp.mil.pl, bądź bezpośrednio w siedzibie 
Wojskowego Centrum Rekrutacji w Suwałkach na ul. Wojska Polskiego 21a. Stwierdził, że Wojskowe 
Centrum Rekrutacji w Suwałkach administruje 4 powiaty i z terenu Gminy Raczki jest najwięcej 
żołnierzy odbywających służbę wojskową. Poprosił obecnych, aby rozpropagowali niniejsze informacje 
wśród najbliższych, sąsiadom.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – podziękował Panu pułkownikowi za przedstawienie 
niniejszych informacji z zakresu spraw wojskowych. Nadmienił, że po wcześniejszej rozmowie z Panem 
pułkownikiem odnośnie pojawiających się informacji o zagrożeniu ze względu na położenie, należy 
stwierdzić, iż jako mieszkańcy tzw. przesmyku suwalskiego jesteśmy bezpieczni.  
 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 13.09.2022 r. wraz  
z materiałami do poszczególnych punktów.  
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
Rady Wójt Gminy wniósł wniosek o wycofaniu z dzisiejszego porządku obrad jednego punku, tj. pkt 10 
dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek procentowych opłaty 
adiacenckiej. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że Wójt Gminy Raczki składa 
wniosek o zdjęcie z porządku obrad Sesji Rady Gminy Raczki pkt 10 dotyczącego rozpatrzenia projektu 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek procentowych opłaty adiacenckiej, która będzie poddana 
pod obrady Rady w późniejszym terminie. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy wnoszą dodatkowe uwagi, 
propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 15 głosami „za” został przyjęty przez Radę Gminy 
następujący porządek obrad XXXIII Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania Radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Raczki na lata 2022 -2024. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 

określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, 
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motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość 
i warunki oraz kryteria i tryb przyznawania i wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród 
dla nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Raczki. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Raczki na lata 2022-2032. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Raczki. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Raczki na lata 2022-2026. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2022 r. 
12. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Raczki za pierwsze półrocze 

2022 roku, informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji 
kultury i informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym z przebiegu 
realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych. 

13. Przedstawienie założeń do projektu budżetu i kierunków polityki społeczno-gospodarczej na 2023 
rok. 

14. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów, wolne wnioski Radnych i mieszkańców, oświadczenia. 
15. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 10 pkt 2 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXXII Sesji Rady 
Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony 
na stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 15 „za” 
przez Radę Gminy. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 10 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że z początkiem następnego tygodnia zostaną 
wypłacane mieszkańcom środki z tytułu dodatku węglowego w kolejności złożonych wniosków. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że te przelewy będą realizowane 
sukcesywnie w terminach wynikających z daty złożenia wniosku. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – wyjaśniła, że Gmina otrzymała na realizację wypłat tego 
dodatku 63% wnioskowanej kwoty, w związku z tym środki te będą wypłacone w kolejności złożonych 
wniosków. Kolejne wypłaty będą realizowane bez zbędnej zwłoki po otrzymaniu środków z budżetu 
państwa.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował Sołtysów, że w związku z podwyżką cen za 
energię w ramach oszczędności, po konsultacji z Radnymi postanowiliśmy wyłączać oświetlenie uliczne 
na terenie Gminy. W związku z powyższym proponuje się, aby światło paliło się w porze wieczornej do 
godziny 22.00 a rano od godziny 5.00. W okresie świątecznym i przewidzianych uroczystości to 
oświetlenie prawdopodobnie będzie palić się całodobowo. Stwierdził, że ta podwyżka cen za energię 
dotknęła nie tylko mieszkańców, ale też samorządy, które muszą utrzymać budynki użyteczności 
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publicznej, szkoły, zwiększyły się też koszty związane z zakupem oleju do dowożenia uczniów, 
ogrzewania budynków szkoły, jak również wzrosły kwoty spłat kredytu. Nadmienił, że Gmina Raczki 
wspólnie z Miastem Suwałki przystąpiła do przetargu na dostawcę energii i wtedy będzie wiadome, jakie 
czekają Gminę koszty, bo według obecnych kalkulacji przy tej stawce za wodę i ścieki na potrzeby 
ZGKiM zabraknie 800.000 zł na pokrycie kosztów energii. O wysokości cen za wodę i ścieki decyduje 
Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie, nie wiadomo czy ta opłata ulegnie podwyżce. 
Stwierdził, że pod koniec roku czeka przetarg na odbiór odpadów i prawdopodobnie cena za śmieci 
ulegnie podwyżce. 
Poinformował, że w przedstawionym sprawozdaniu została zawarta merytoryczna działalność Urzędu za 
okres od 21 czerwca br. do 12 września br., tj. wszystkie uchwały podjęte na XXXII Sesji Rady Gminy 
zostały przekazane do realizacji na poszczególne stanowiska pracy a w okresie między sesyjnym zostało 
wydanych 18 zarządzeń w różnych sprawach, jako Organu i 10 zarządzeń, jako Kierownika Urzędu 
dotyczących działań wewnętrznych Urzędu. Nadmienił, że w dalszym ciągu realizowane są następujące 
inwestycje, tj.: 
- budowa dróg gminnych nr 109760B ulicy M. Górskiego nr 109761B ulicy ks. K. Kaczorowskiego nr 
109762B ulicy ks. W. Balukiewicza, do końca roku zostanie wykonana, 
- modernizacja i przebudowa stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach, inwestycja 
zakończona będzie w przyszłym roku, 
- termomodernizacja budynku OSP w Sidorach, do końca roku zostanie wykonana, 
- remont i przebudowa dróg w miejscowości Kurianki Pierwsze i Kurianki Drugie, inwestycja została 
wykonana i odebrana, 
- budowa zewnętrznej i wewnętrznej instalacji gazu ziemnego w budynku OSP w Raczkach, inwestycja 
jest wykonywana i będzie zakończona w połowie przyszłego miesiąca, 
- remont drogi gminnej nr 102403B Jaśki – Święte Miejsce wraz ze zjazdami o długości 1000 m, 
inwestycja została zakończona i odebrana, 
- budowa zewnętrznej i wewnętrznej instalacji gazu ziemnego w budynku Biura Obsługi Szkół  
w Raczkach, inwestycja jest wykonywana i będzie zakończona w połowie przyszłego miesiąca, 
- budowa zewnętrznej i wewnętrznej instalacji gazu ziemnego w budynku Ośrodka Zdrowia w Raczkach, 
inwestycja jest wykonywana i będzie zakończona do końca miesiąca. 
Zaapelował do wszystkich mieszkańców o racjonalne zużywanie energii elektrycznej, poprzez 
wyłączanie niepotrzebnych urządzeń, oświetlenia, itp. działań przyczyniających się do minimalizacji 
kosztów z tym związanych. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej), wolne wnioski Radnych. 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych w formie papierowej. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Ostrowski – wniósł sugestię do Pana Wójta, aby 
przekazał Staroście, że jeżeli będą prowadzone prace dotyczące przebudowy drogi powiatowej na 
odcinku Małe Raczki – Wierciochy warto byłoby naprawić fragmenty tej drogi na odcinku Raczki – Małe 
Raczki, tuż przy wjeździe, w miejscach najbardziej zniszczonych.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że wniesioną sugestię przekaże do Starostwa.  
 

Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny w Gminie Raczki na lata 2022 -2024. 
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Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poinformował, że na wspólnym posiedzeniu Stałych Komisji 
Rady Pani Kierownik GOPS w Raczkach szczegółowo omówiła przedstawiony projekt uchwały 
dotyczący przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Raczki na lata 2022-2024.  
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 2. – Uchwała Nr XXXIII/230/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 10 pkt 6 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu 
określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość 
i warunki oraz kryteria i tryb przyznawania i wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród 
dla nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Raczki. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że od 1 września br. weszło  
w życie rozporządzenie Ministra Edukacji i Nauki z dnia 24 sierpnia 2022 r. w sprawie wysokości 
minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania 
dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu wolnym od pracy i w 
którym to dokonano zmiany, tj. stanowisko mentora zamiast opiekuna stażu i w związku z tym muszą być 
zmienione uchwały Rady Gminy, aby dostosować te zapisy do nowego rozporządzenia. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXXIII/231/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 10 pkt 7 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Raczki na lata 2022-2032. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że na terenie Gminy Raczki jest 5 lokali 
mieszkaniowych stanowiących mieszkaniowy zasób Gminy, tj. 1 lokal w Bakaniuku, 1 lokal w Jaśkach  
i 3 lokale w Wierciochach. 
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Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski - poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXXIII/232/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 10 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Raczki.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że na dzień dzisiejszy Gmina wynajmuje  
4 lokale mieszkalne, jeden jest pozostawiony pusty na wypadek zaistnienia jakiegokolwiek zdarzenia 
losowego. Przedstawiony projekt uchwały określa zasady wynajmowania niniejszych lokali, co pozwala 
wynajmującym, jak i Gminie na prowadzenie polityki w tym zakresie według ustalonych przepisami 
prawa. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 5.– Uchwała Nr XXXIII/233/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 10 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie. 
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Raczki na lata 2022– 2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- w prognozie 2022 r. urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 36.691.189,56 zł  
i wydatków budżetowych na kwotę - 38.663.415,14 zł w związku z wprowadzonymi zmianami  
w budżecie, w tym poszczególnych kategorii wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia 
Ministra Finansów w sprawie WPF. Deficyt budżetu na rok bieżący wynosi - 1.972.225,58 zł i planuje 
się, że zostanie on pokryty wolnymi środkami, o których mowa w art. 217 ust.2 pkt 6 ustawy oraz 
przychodami z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. Dokonano zmiany planu przychodów na rok 2022 
w zakresie zmniejszenia planu kredytu długoterminowego o kwotę - 544.000 zł.  
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W związku z powyższymi zmianami plan przychodów w tym roku wynosi - 2.667.529,58 zł. W wyniku 
zmniejszenia planu rozchodów na kolejne lata dla zrównoważenia budżetów zwiększono plan wydatków.  
Ponadto urealniono planowane wielkości budżetowe na 2023 rok po przyjęciu założeń do projektu 
budżetu i kierunków polityki społeczno-gospodarczej na 2023 rok. Między innymi zwiększono plan 
dochodów bieżących na rok następny w związku ze zwiększeniem planu subwencji (subwencja 
rozwojowa) oraz dochodów i wydatków majątkowych.  
W załączniku dotyczącym przedsięwzięć realizowanych w latach 2022 - 2025 zaplanowano do realizacji 
w latach 2022-2023 jedno przedsięwzięcie z dofinansowaniem ze środków unijnych oraz siedem 
przedsięwzięć przewidzianych do realizacji z dofinansowaniem krajowym bądź ze środków własnych. 
Dotyczą one zarówno wydatków bieżących jak i majątkowych. Łączne nakłady finansowe zadań objętych 
wykazem przedsięwzięć stanowią wartość - 14.351.561,03 zł. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6.– Uchwała Nr XXXIII/234/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 10 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2022 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów o łączną kwotę 
- 3.234.764,49 zł, które dotyczą planowanych dochodów ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-
19 na wypłatę dodatku węglowego, z darowizny, z opłat za wydawane zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych w opakowaniach nieprzekraczających 300 ml, z opłat za korzystanie ze środowiska oraz z 
odsetek bankowych, ponadto zmniejsza się plan dochodów własnych o kwotę - 3.829.640,88 zł po 
aktualizacji kwot dotacji do poziomu dofinansowania po przeprowadzonych postępowaniach 
przetargowych oraz w związku z przesunięciem realizacji jednego z zadań na rok następny. Dodatkowo 
przesunięto środki w klasyfikacji dochodów w kwocie - 34.318 zł dotyczące nadwyżki z zakładu 
budżetowego, 
- dokonano zmian w zakresie zmniejszenia wydatków o kwotę - 4.497.673,08 zł m. in. po aktualizacji 
kwot wydatków po przeprowadzonych postępowaniach przetargowych oraz w związku z przesunięciem 
realizacji jednego z zadań na rok następny oraz zwiększenia planu wydatków o łączną kwotę - 
3.358.796,69 zł, w tym dotyczących zadań inwestycyjnych o kwotę - 139.516 zł, wypłaty świadczeń 
społecznych, zakupu materiałów, usług, wynagrodzeń z pochodnymi, dotacji dla stowarzyszeń i opłaty 
odsetek bankowych od kredytów długoterminowych o kwotę - 3.219.280,69 zł, 
- urealniono plan wydatków w następującym zakresie:  
a) zmniejszono plan wydatków majątkowych o łączną kwotę - 4.215.621,08 zł, w niniejszych 
inwestycjach:  

- budowa dróg gminnych nr 109760B ulicy M. Górskiego, nr 109761B ulicy ks. K. Kaczorowskiego, 
nr 109762B ulicy ks. W. Balukiewicza o kwotę - 975.621,08 zł,  
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- budowa drogi do stacji regazyfikacji w Dowspudzie o kwotę - 115.000 zł,  
- modernizacja budynku Urzędu Gminy Raczki o kwotę - 100.000 zł,  
- modernizacja PSZOK dla Gminy Raczki na działce Nr ew. 44/10 w obrębie Dowspuda, gm. Raczki  
o kwotę - 25.000 zł,  
- modernizacja i przebudowa stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach o kwotę - 
3.000.000 zł,  

b) zwiększono plan wydatków majątkowych o łączną kwotę - 139.516 zł, w niniejszych inwestycjach:  
- przebudowa drogi powiatowej nr 1185B Dowspuda - Kurianki w km 2+507 - 2+729, odcinek o dł. 
222 mb o kwotę - 44.516 zł,  
- budowa instalacji gazu ziemnego wraz z instalacją kotłową w budynkach mienia gminy o kwotę - 
10.000 zł,  
- modernizacja budynku remizy OSP Sidory o kwotę - 40.000 zł,  
- przebudowa budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Lipówka o kwotę - 45.000 zł,  

- zmniejszono plan przychodów o kwotę - 544.000 zł w związku ze zmniejszeniem kredytu planowanego 
do zaciągnięcia w roku bieżącym,  
- zwiększono plan dotacji dla OSP Sucha Wieś o kwotę - 1.000 zł na zakup wyposażenia do jednostki 
(agregat prądotwórczy) oraz wprowadzono plan dotacji w kwocie - 2.000 zł na wspieranie działań  
w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 7.– Uchwała Nr XXXIII/235/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 10 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 12. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Raczki za pierwsze 
półrocze 2022 roku, informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym  
z przebiegu realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach 
publicznych. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że informacja została sporządzona 
zgodnie z przepisami ustawy o finansach publicznych i w drodze zarządzenia Nr 0050/56/22 Wójta 
Gminy Raczki z dnia 11 sierpnia 2022 r. została przedłożona Regionalnej Izbie Obrachunkowej i Państwu 
Radnym celem szczegółowego zapoznania się. Nadmieniła, że wykonanie składników budżetowych na 
dzień 31 czerwca 2022 r. przedstawiają się następująco: 
1) dochody budżetu zostały wykonane na poziomie 45,51 %, w tym: 

- dochody bieżące budżetu zostały wykonane na poziomie 61,39 %, 
- dochody majątkowe budżetu zostały wykonane na poziomie 5,15 %; 

2) wydatki budżetu zostały wykonane na poziomie 39,30 %, w tym: 
- wydatki bieżące budżetu zostały wykonane na poziomie 49,93 %,  
- wydatki majątkowe budżetu zostały wykonane na poziomie 17,16 %. 
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Stwierdziła, że na niski poziom wykonania ogółu wydatków przedkłada się niski poziom wykonania 
wydatków inwestycyjnych, których zakończenie nastąpi w drugim półroczu br. i zostaną wykonane  
w całości. Poinformowała, że informacja uzyskała pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że na możliwości finansowe Gminy Raczki 
realizowanych jest bardzo dużo zadań inwestycyjnych, które są bardzo kosztochłonne, bo w tym roku 
wyniosą one ok. 12 mln zł. Cały czas prowadzona jest polityka w zakresie zmniejszania zadłużenia 
Gminy, który wynosi na chwilę obecną 1.800 tys. zł. Podziękował za to swoim pracownikom, Państwu 
Radnym, Pani Zastępcy Wójta, a w szczególności Pani Skarbnik, która opracowując tegoroczny budżet 
wygospodarowała środki na obsługę długu w kwocie 100 tys. zł i w związku z podwyżką spłaty rat 
kredytu na chwilę obecną musimy dołożyć tylko ok. 40 tys. zł. Nadmienił, że z przyjętych do realizacji 20 
inwestycji nie zostaną w tym roku 2a zadania wykonane, tj.: modernizacja budynku Urzędu Gminy 
Raczki oraz ze względu na opóźnienia związane z uruchomieniem programu, rozwój e-usług w gminach 
Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego.  
 

Załącznik Nr 8.– Zarządzenie Nr 0050/56/22. 
Załącznik Nr 8a.– Uchwała Nr RIO.II-00320-29_2022. 

 

Pkt 13. Przedstawienie założeń do projektu budżetu i kierunków polityki społeczno-gospodarczej 
na 2023 rok. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – przedstawił założenia do projektu budżetu na 2023 rok, 
który obejmuje 9 zadań majątkowych, tj.:,  
1) Modernizacja i przebudowa stadionu sportowego przy Szkole Podstawowej w Raczkach o wartości 
zadania 4.615.945 zł, której realizacja trwa w ramach dofinansowania z Programu Polski Ład; 
2) Budowa i rozbudowa dróg na terenie Gminy Raczki (rozbudowa drogi gminnej Nr 102418B Bolesty - 
Bolesty Stare i budowa drogi dojazdowej do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych  
w Dowspudzie) o wartości zadania 2.675.951 zł, w ramach dofinansowania z Programu Polski Ład; 
3) Remont sali sportowej przy Szkole Podstawowej w Raczkach o wartości zadania 2 505 535 zł,  
w ramach dofinansowania z Programu Polski Ład; 
4) Rewitalizacja Placu Kościuszki w Raczkach etap II - przebudowa parkingu, przebudowa i rozbudowa 
oświetlenia ulicznego wraz z kanalizacją deszczową, przebudowa chodników o wartości zadania 
2 127 060 zł, w ramach dofinansowania z Programu Polski Ład; 
5) Modernizacja budynku Urzędu Gminy Raczki oraz budowa instalacji gazu ziemnego wraz z instalacją 
kotłową o wartości zadania 417 370 zł; 
6) Budowa instalacji gazu ziemnego wraz z instalacją kotłową przy Szkole Podstawowej w Raczkach  
o wartości zadania 800 000 zł; 
7) Przebudowa budynku świetlicy wiejskiej w miejscowości Lipówka o wartości zadania 268 437 zł; 
8) Modernizacja budynku remizy OSP Sidory o wartości zadania 279 045 zł; 
9) Wykonanie dokumentacji projektowych na potrzeby realizacji inwestycji o wartości zadania 300.000 
zł. 
Nadmienił, że w przyszłym roku czeka samorząd podwyżka kosztów administracyjnych a mianowicie 
wzrost wynagrodzeń pracownikom spowodowany wzrostem płacy minimalnej od 1 stycznia i kolejna od 
1 lipca, dlatego Gmina musi zabezpieczyć środki na poczet tych wynagrodzeń. Może dojść do takiej 
sytuacji, że po podwyżce pracownik gospodarczy będzie zarabiał więcej niż inspektor, podinspektor, więc 
trzeba ustalić taki poziom wysokości wynagrodzenia pracownika, według pełnionej przez niego funkcji. 
Na podwyżkę kosztów administracyjnych wpływa wzrost cen za artykuły papiernicze i biurowe, energii 
elektrycznej i ogrzewania, itd. Poinformował, że jak Rada wyrazi zgodę to, podwyżce ulegną podatki 
lokalne o ok. 6 %. Stwierdził, że budżet przyszłego roku będzie trudnym do opracowania dokumentem ze 
względu na poziom wzrostu cen i jak będzie się on kształtować, który jest na chwilę obecną trudny do 
oszacowania. 
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Radny Pan Janusz Krzykwa – wniósł zapytanie dotyczące kwestii przygotowania się Gminy do 
uruchomienia akcji podawania jodku potasu, o czym jest głośno w telewizji, że są przekazywane 
jednostkom Straży Pożarnej? 
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – poinformował, że 
Gmina zgodnie z planem ma wyznaczony punkt magazynowania tych tabletek, ale one na dzień 
dzisiejszy jeszcze nie dotarły, gdyż zgodnie z kanałami dystrybucji są obecnie przekazywane na szczebel 
powiatów a one będą rozdysponowywane po OSP. Zgodnie z instrukcją plan wydawania tych tabletek 
zakłada odpowiednio poinformowanie mieszkańców, żeby stawili się do punktu wydawania tabletek. 
Taka informacja pojawi się w stosownym momencie, która zawierać będzie, dla jakiej grupy społecznej, 
w jakim wieku i jakie są przeciwwskazania i jakie są wskazania podania dla tych osób. Na terenie Gminy 
jest jeden punkt wydawania tych tabletek gdzie, również kierowane będą dzieci, gdyż to lekarz jest  
w stanie określić, czy danej osobie wskazane jest podanie jodku potasu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że dzieci ze Szkoły Podstawowej otrzymają 
stosowną informację w tym zakresie. Plan zakłada, aby dzieci w pierwszej kolejności były wyznaczone 
do otrzymania tych tabletek. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – poprosił o monit do Zarządu Powiatu suwalskiego o przebudowę drogi 
powiatowej na odcinku pomiędzy miejscowościami Żubrynek – Chodźki, która na chwilę obecną jest  
w gorszym stanie niż niektóre dojazdowe drogi do pól a zbliża się pora zimowa i jak co roku będzie to 
odcinek całkowicie nieprzejezdny. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że wspomniana droga przez Pana Radnego  
w najbliższym czasie nie będzie robiona, ponieważ ze względu na planowaną budowę kolei, która zmieni 
na terenie Gminy układ komunikacyjny istniejących dróg gminnych i powiatowych, i w związku z tym, 
również mają być budowane i przebudowywane istniejące ciągi dróg. Dlatego też ten odcinek może być 
przebudowywany do roku 2027 w ramach budowy trasy kolei i dróg dojazdowych. Wniósł, że poprosi 
Zarządcę drogi o bieżące utrzymanie jej obecnej nawierzchni szutrowej w stanie przejezdności. 
 

Załącznik Nr 9.– Zarządzenie Nr 0050/58/22. 
 

Pkt 14. Odpowiedzi na zapytania Sołtysów, wolne wnioski Radnych i mieszkańców, oświadczenia. 
 

Sołtys Pani Ewa Więcko – zwróciła się do Pana Wójta o monit do Starostwa Powiatowego o instalację na 
nowo wybudowanej drodze w miejscowości Kurianki Drugie progu zwalniającego, gdyż kierowcy 
pomimo bliskich zabudowań na tym odcinku poruszają się z dużą prędkością, co może przyczynić się do 
tragedii, np. potrącenia mieszkających tam małych dzieci, itp. zdarzeń. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że ten problem zostanie zgłoszony do Zarządcy 
drogi, ale wyjaśnił, że instalacja tego typu progu zwalniającego nie przyniesie efektu, a tylko znacznie 
utrudni porą zimową odśnieżania nawierzchni tej drogi, gdyż tego typu instalacje uszkadzają pługi 
śnieżne, jak również jest to teren wiejski i po tej drodze poruszają się maszyny rolnicze, które poniekąd 
też mogą przez to ulec uszkodzeniu, a przewożony ładunek może w tym miejscu zsunąć się.  
 

Sołtys Pan Wojciech Żukowski – odniósł się do zapisu w informacji o wykonaniu budżetu gminy za 
I półrocze, że w ramach bieżącej konserwacji dróg wykonano żwirowanie dróg o nawierzchni żwirowej  
i gruntowej w wymienionych poszczególnych miejscowościach na terenie Gminy. Stwierdził, że 
wcześniej było przyjęte tak, że pracownik prowadzący sprawy drogowe, jak miało być prowadzone prace 
w poszczególnej miejscowości, to kontaktował się z danym Sołtysem i po zakończeniu tych prac były 
podpisywane przez nas Sołtysów karty. Obecnie prowadzący te sprawy drogowe pracownik nie 
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kontaktuje się z nami Sołtysami, czy to w sprawach bieżących napraw, czy prowadzenia prac 
odśnieżania. 
Wniósł zapytanie, jak Gmina jest przygotowana na wypadek wystąpienia ekstremalnych warunków nie 
tylko wynikających z bezpieczeństwa narodowego, ale i klęski żywiołowej, np. gdy zabraknie prądu, itp. 
zdarzeń, co w takiej sytuacji mają zrobić Sołtysi? 
Poruszył sprawę braku koszenia przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie koryta rzeki 
Głęboka i wycinkę rosnących tam krzaków, a niedługo, bo urosną, to będą musieli prowadzić wycinkę 
drzew. 
Następnie poruszył problem podnoszony przez licznych mieszkańców gminy dotyczącej malejącej liczby 
kursów autobusów na trasach: Augustów - Suwałki, który dotyka dojeżdżającą młodzież i osoby starsze,  
i wniósł zapytanie, czy można temu w jakiś sposób zaradzić?  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że prace dotyczące bieżącego utrzymania 
dróg, tj. nawożenie, równanie odbywa się pod nadzorem inspektora ds. drogownictwa. 
W sprawie informowania Sołtysów o trwającym odśnieżaniu, który może być prowadzony przez 
wykonawcę porą nocną, bądź bardzo wczesną, można byłoby uczynić za Państwa zgodą na przekazanie 
numerów telefonów, ale czy to z Państwa strony później nie będzie pretensji, że w takich porach będą 
Państwo niepokojeni. 
Nadmienił, że Gmina niejednokrotnie monitowała w sprawie koszenia koryta rzeki Głęboka do 
Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Białymstoku i za każdym razem otrzymywała 
odpowiedź, że nie będą prowadzone tego typu prace, gdyż nie posiadają środków finansowych na wyżej 
wymieniony cel.   
Odniósł się do ograniczenia ilości kursów przez PKS „Nova”, co było prawdopodobnie przyczyną 
wzrostu kosztów nierentownych kursów i małej ilości osób korzystających z autobusów. Jeśli  
w niedalekiej przyszłości poprawi się kondycja finansowa spółki w dobie kryzysu cenowego, to może 
powrócą niektóre kursy, bądź jak finanse pozwolą to, jako Gmina, jeżeli będzie taka potrzeba ze strony 
mieszkańców wystąpi o dofinansowanie do przejazdu autobusów. 
 

Sołtys Pani Ewelina Jasionowsko-Sieńkowska – wniosła, aby Sołtysi byli informowani o prowadzeniu 
jakichkolwiek działań, prac na terenie poszczególnych sołectw. 
Zgłosiła, że na jednej linii w miejscowości Wronowo oświetlenie uliczne pali się całodobowo, a na 
drugiej wcale, jak również, że od dłuższego czasu nie został umieszczony znak kierunkowy do posesji 
oraz zgłosiła potrzebę ustawienia słupków barier na ostrym zakręcie drogi, gdzie znajduje się w jej 
pobliżu staw. 
 

Pracownik UG ds. drogownictwa Pan Paweł Kruszewski – potwierdził, że nie informował wcześniej 
Sołtysów o prowadzonych nawożeniach kruszywem na drogach żwirowych w poszczególnych 
miejscowościach ze względu na panującą pandemię, ale zawsze sam osobiście tego typu prace 
nadzorował. W tym roku podobnie w tej kwestii postępował. Przychylił się do podnoszonej sprawy 
dotyczącej nawiązania współpracy w kwestii informowania Sołtysów o planowanym terminie 
żwirowania, równania dróg i w kwestii ich odśnieżania.  
Odniósł się do kwestii braku instalacji znaku kierunkowego, poinformował, że jest w trakcie zbierania 
ogólnego zapotrzebowania tablic, tj. ilościowego i rodzajowego, które zostanie na początku przyszłego 
roku wysłane do firmy zajmującej się ich wykonaniem. Jest to podyktowane kosztem transportu tablic.   
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wniósł o zrozumienie i cierpliwość w kwestii załatwianych 
przez Urząd zgłoszonych spraw, ponieważ w większości spraw są realizowane na bieżąco, ale są sprawy, 
jak np. ta, że trzeba poczekać ze względów finansowych na jej zrealizowanie. Nasza Gnina pod 
względem wielkości, ilości mieszkańców jest druga w Powiecie a pracowników pracujących w Urzędzie 
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jest niewystarczająca względem nałożonych obecnie na samorządy spraw. Jednakże wszelkie zgłoszone 
sprawy są realizowane na bieżąco, bądź ich realizacja ze względów finansowych odsunięta w czasie.  
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – wniósł, że współpraca z Panem Pawłem Kruszewskim przebiega bez 
zarzutu i jest on dyspozycyjny, kiedy sytuacja tego wymaga jest obecny przy każdej prowadzonej pracy 
w terenie. Stwierdził, że niejednokrotnie monitował o interwencję i nigdy nie spotkał się z odmową. 
Pracownicy muszą poza pracą w terenie przygotować masę niezbędnych dokumentów, na co potrzebny 
jest czas. Będąc w Urzędzie widzę, na czym polega ich praca i muszę stwierdzić, że robią, co mogą, aby 
zaspokoić potrzeby mieszkańców naszej Gminy.  
 

Sołtys Pan Stefan Czarniecki – wniósł zapytanie, kiedy będzie wykonana nakładka asfaltowa drogi 
powiatowej na odcinku Podwysokie – Lipowo? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że zarządcą drogi jest Starostwo i nie zna jego 
planów dotyczących kwestii przebudowy, napraw dróg powiatowych. 
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – wniósł o zaproszenie na najbliższą sesję: Radnych powiatowych, 
Kierownika Posterunku Policji w Raczkach oraz przedstawiciela ARiMR, aby przedstawił sprawę 
dotyczącą uruchamianych wniosków dla rolników o dofinansowania do wymiany pokryć dachowych  
z azbestu zalęgających na budynkach gospodarczych. 
 

Sołtys Pani Emilia Ułanowicz – zapytała, czy Gmina ma plany dotyczące przebiegu trasy kolei i czy będą 
organizowane spotkania mieszkańców z przedstawicielami PKP w tej sprawie?  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że koncepcja przebiegu trasy kolei jest 
dostępna w Urzędzie Gminy i każdy zainteresowany może się z nią zapoznać i wszelkie uwagi można 
przedłożyć do pracownika UG Pana Pawła Kruszewskiego, które zostaną przez nas przekazane dla 
projektantów. Stwierdził, że gdy ostatecznie koncepcja zostanie przyjęta to zostaną zorganizowane 
spotkania mieszkańców gminy z przedstawicielami PKP. 
 

Pkt 15. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 
na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXXIII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 
   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 
Danuta Grabowska 


